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41. VÝSTAVU 
KVĚTIN
 

12.–14. 8. 2016
LIdoVÝ dům STAňKoV

Výstava se koná pod záštitou 
radního Plzeňského kraje Jaroslava Šobra 
a za podpory Plzeňského kraje

pátek  12. 8. 2016 14:00–18:00 hodin
sobota  13. 8. 2016    8:00–18:00 hodin
neděle  14. 8. 2016    8:00–18:00 hodin

Český zahrádkářský svaz
Základní organizace Staňkov
ve spolupráci s městem Staňkov

„aneb 65 let od poskytování sociálních služeb na zámku Liblín
a 835 let od založení městyse Liblín“

Domov sociálních služeb Liblín a městys Liblín pořádají

Program:
Kostel sv. Jana Nepomuckého

Nádvoří zámku Liblín

Náměstí městyse Liblín

Pouťové atrakce
Tradiční trhy

Park městyse Liblín

11.55                     Oficiální zahájení oslav

12.30 - 14.00      Dechová hudba Pavla Saka

14.00 – 14.30     Uživatelé DSS Liblín

14.30 – 15.30     Bára Zemanová

15.30 – 16.00     Soptíci Němčovice

16.00 – 16.30     Pěvecké vystoupení dětí z Dětského domova Domino, Plzeň

17.00 – 18.15     To nejlepší z muzikálů aneb z muzikálu do muzikálu

19.30                     Koncert patronky domova Heleny Vondráčkové

Po skončení koncertu - Autogramiáda patronky domova - ohňostroj

Liblínské slavnosti 2016

12.00 Mše svatá – celebruje Mons. František Radkovský, emeritní biskup plzeňský

Výstava obrazů z okolí Liblína a Libštejna – vystavuje Václav Šafr

Cirkusové vystoupení - Cirkus Jung

13.00                     Balónkový klaun

13.30                     Klaunské vystoupení

14.00                     Kurz žonglování

14.30                     Balónkový klaun

15.00                     Artistické vystoupení

15.30                     Kurz žonglování

16.00                     Balónkový klaun

18.15 – 19.15       Šermířské vystoupení

                                   - skupina Duellanti

Skákací hrad

Trampolína

Malování na obličej

Občerstvení zajištěno ve stáncích na náměstí, v areálu domova, 
v hotelu Berounka a sportovním areálu Berounka VSTUP ZDARMA
Záštitu nad akcí převzal: Václav Šlajs – hejtman Plzeňského kraje a Mgr. Zdeněk Honz – člen  rady Plzeňského kraje pro sociální oblast.

20. srpna 2016
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Úvodník hejtmana
Milí obyvate-
lé Plzeňského 
kraje,
letní dovolené 
a  prázdniny 
jsou v  plném 
proudu a já vě-
řím, že mnozí 
z  vás tento čas 

využívají k odpočinku, relaxaci a načer-
pání nových sil. Odpočívat se dá ovšem 
také aktivně a v  létě je k tomu mnoho 
příležitostí, ať už je to plavání, cyklisti-
ka, turistika nebo třeba beachvolejbal. 

A  k  letošnímu létu sport neodmysli-
telně patří. Ano, mám na mysli letní 
olympijské hry v  Riu, které odstartují  
5. srpna a  jejichž průběh sledují jak 
sportovní nadšenci, tak lidé, kteří spor-
tu úplně nepropadli. 

Olympiádou ožije i  město Plzeň, 
které za podpory Plzeňského kraje 
otevře pro veřejnost olympijský park. 
Plzeň je jedním ze čtyř měst v České 
republice, kde bude olympijský park 
fungovat. A  nepůjde jen o  sledování 
sportovních klání u velkoplošných obra-
zovek, ale veřejnosti se otevřou sporto-

viště, olympijské kempy a  připravené 
jsou i  soutěže a  medaile pro vítěze. 
Olympiáda je příležitostí, jak přilá-
kat děti ke sportu a  já doufám, že se 
to i díky olympijskému parku alespoň 
trochu podaří.

Já sám jako bývalý aktivní sportovec 
a velký sportovní fanoušek si hry v Riu 
určitě nenechám ujít a  pochopitelně 
budu držet palce našim sportovcům.

Aktivně prožité léto přeje
                 Václav Šlajs

hejtman Plzeňského kraje

Ceny převzali vítězové 3. ročníku z rukou 
hejtmana Plzeňského kraje Václava Šlaj-
se. „Vedle neustálého navyšování výroby 
a tvorby zisku je dobře, že se v našem 
regionu najdou firmy, které se chovají 
odpovědně a přispívají tím k tomu, že Pl-
zeňský kraj dlouhodobě patří k nejlepším 
místům pro život a je považován za ob-
last s dobrou podporou investic pro rozvoj 
podnikání,“ uvedl při slavnostním vyhlá-
šení výsledků hejtman. „Těší mě každo-
ročně se zvyšující zájem o soutěž Cena 
hejtmana za společenskou odpovědnost 
i to, že můžeme vyhlásit vítěze ve všech 
kategoriích,“ dodal. 

V kategorii Veřejný sektor – obce zví-
tězilo město Plzeň, jako druhá se umís-
tila obec Břasy a třetí příčka patří městu  
Přeštice. Kategorii Veřejný sektor – 
ostatní obsadily následující instituce: 
Centrum pečovatelských a ošetřovatel-

ských služeb Město Touškov, Bolevecká 
základní škola Plzeň a Fakultní nemocni-
ce Plzeň. Vítězem kategorie Podnikatel-
ský sektor – do 250 zaměstnanců se 
stala společnost Systherm s.r.o., druhá 
byla společnost Skřivánek s.r.o. a třetí 
Ibis hotel Plzeň / Kateřinská hotel s.r.o. 

Nejvyšší cenu v kategorii Podnika-
telský sektor – nad 250 zaměstnanců 
získala společnost Gerresheimer Hor-
sovsky Tyn spol. s r.o, druhý byl Plzeňský 
Prazdroj, a.s. a třetí místo obsadila spo-
lečnost Škoda JS, a.s.

Přihlásit do soutěže se mohly všechny 
podnikatelské subjekty a subjekty veřej-
ného sektoru, které působí na území Pl-
zeňského kraje. Cílem soutěže je ocenit 
veřejný sektor (tj. neziskové organizace, 
obce, školy, nemocnice aj.) a podnika-
telský sektor, který je v Plzeňském kraji 
aktivní na poli společenské odpovědnosti. 

Hejtman ocenil firmy 
Cenu hejtmana za společenskou odpovědnost pro rok 2015 získala společ-
nost Systherm s.r.o., Gerresheimer Horsovsky Tyn spol. s r.o., Centrum pe-
čovatelských a ošetřovatelských služeb Město Touškov a Statutární město 
Plzeň. Slavnostní vyhlášení se uskutečnilo 21. června na krajském úřadě.

V PlzNi Vyroste 
olymPijský PArk 
Nonstop sportem bude žít během 
letní olympiády v brazilském Rio de 
Janeiro město Plzeň. Jako jedno ze 
čtyř měst v České republice otevře 
svůj olympijský park, a to od 5. do  
21. srpna. Areál s  pódiem, velko-
plošnými obrazovkami, zázemím 
pro občerstvení, odpočinek, ale 
i  sekcemi pro aktivní sport vznikne 
za obchodním centrem Plaza. Ná- 
vštěvníkům nabídne přenosy z  Ria, 
závody, exhibice, koncerty, auto-
gramiády atd. Kromě toho Plzeň 
zpřístupní řadu sportovišť, spustí 
unikátní štafetu a chystá vlastní za-
hajovací ceremoniál. Hlavním moti-
vem je rozhýbat Plzeň.

„Půjde o  největší sportovní akci 
pro veřejnost v letošním roce v Plz-
ni, možnost vybudovat olympij-
ský park vnímáme jako prestižní 
záležitost. Vše se děje za podpory 
Českého olympijského výboru, na 
organizaci spolupracujeme také 
s Plzeňským krajem,“ řekl primátor 
Martin Zrzavecký.

Důležitou součástí projektu bu-
dou také příměstské tábory pro 
děti ve věku 6 až 12 let a pro starší 
zájemce ve věku 12 až 18 let vznik-
nou olympijské kempy. 

Zájemci se mohou hlásit na  
www.sport.plzen.eu v sekci olym-
pijského parku.

Společné foto zástupců oceněných firem v soutěži Cena hejtmana za společenskou 
odpovědnost za rok 2015.
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skupina A:
1. Česká republika
2. Ukrajina
3. Japonsko
4. Spojené arabské emiráty

skupina B:
1. Slovensko
2. USA
3. Maďarsko
4. Rusko

23. ročNík memoriálu
VáclAVA ježkA hostí Plzeňský krAj

DAtum skuPiNA záPAs čAs místo

16. 8. 2016 A Česká republika – Spojené arabské emiráty 17:00 FC Rokycany

16. 8. 2016 A Japonsko – Ukrajina 17:00 SK Klatovy 1898

16 .8. 2016 B Slovensko – USA 17:00 TJ Sokol Raková

16. 8. 2016 B Rusko – Maďarsko 17:00 TJ Zruč

17. 8. 2016 A Ukrajina – Spojené arabské emiráty 17:00 TJ Jiskra Domažlice

17. 8. 2016 A Česká republika – Japonsko 17:00 FK Tachov

17. 8. 2016 B USA – Maďarsko 17:00 TJ Sušice

17. 8. 2016 B Slovensko – Rusko 17:00 SK Klatovy 1898

19. 8. 2016 A Česká republika – Ukrajina 17:00 TJ Sokol Raková

19. 8. 2016 A Spojené arabské emiráty – Japonsko 17:00 TJ Dynamo ZČE Plzeň

19. 8. 2016 B Maďarsko – Slovensko 17:00 TJ Zruč

19. 8. 2016 B USA – Rusko 17:00 FC Rokycany

20. 8. 2016 - 7. místo 11:00 TJ Sokol Raková

20. 8. 2016 - 5. místo 11:00 FK Tachov

20. 8. 2016 - 3. místo 11:00 TJ Jiskra Domažlice

20. 8. 2016 - FINÁLE 14:00 FC Viktoria Plzeň

turNAj osmi VýBěrů fotBAlistů 
Do 18 let stArtuje 16. srPNA A VyVrcholí 
V soBotu 20. srPNA záPAsy o koNečNé 
umístěNí s fiNáloVou tečkou 
oD 14:00 hoDiN NA fotBAloVém 
stADioNu fc ViktoriA Plzeň. VůBec 
PoPrVé se memoriál uskutečNí 
V Plzeňském krAji.
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„Mladou generaci je třeba podporovat 
ve vztahu ke sportu i k aktivnímu po-
hybu. A právě sportovci, jakými jsou 
Martin Straka, Miroslav Varga a Jan 
Kůrka jsou těmi, kteří mohou jít příkla-
dem,“ uvedl hejtman Václav Šlajs, kte-
rý sportovcům předal pamětní medaili 
hejtmana Plzeňského kraje a děkovný 
list za reprezentaci kraje a přínos ve 
sportu. 

Po setkání se zástupci kraje se 
olympionici přesunuli do areálu za OC 
Plzeň Plaza, kde se uskutečnil 3. roč- 
ník Festivalu Sportu. Představením 
olympioniků na festivalu připomněl také 
Plzeňský kraj letošní letní olympijské 
hry v Riu. 

Zlatí olympionici:
•  Hokejista Martin Straka získal zla-

tou olympijskou medaili na ZOH v Na-
ganu v roce 1998. Jeho dalším úspě-
chem je bronzová medaile ze ZOH 
v Turíně v roce 2006. V současné 
době je majitelem plzeňského hokejo-
vého klubu.

•  Střelec Miroslav Varga získal olym-
pijskou zlatou medaili na LOH v Soulu 
v roce 1988, a to ve střelbě z pušky na 
50 metrů.

•  Střelec Jan Kůrka získal zlatou olym-
pijskou medaili v roce 1968 na olym-
pijských hrách v Mexiku, a to ve spor-
tovní střelbě z malorážky (vleže).

Hejtman se setkal se zlatými 
olympioniky z Plzeňského kraje
Před ZaHáJeníM LOH V Riu PřiJaL HeJTMan VáCLaV ŠLaJS na KRaJSKéM úřadě ZLaTé OLyMPiOniKy 
Z PLZeňSKéHO KRaJe MaRTina STRaKu, Jana KůRKu a MiROSLaVa VaRGu. SeTKání Se ZúčaSTniL 
TaKé PředSeda SPRáVní Rady nadačníHO fOndu ZáPadOčeSKýCH OLyMPiOniKů VLadiMíR JaRý.

VýDAje krAjů NA oByVAtele V kč
v průměru za roky 2012–2015

DoPrAVA celkem*  
1. Jihočeský 4 326 Kč/obyv.
2. Plzeňský 4 293
3. Vysočina 4 141
4. Liberecký 3 838
5. Karlovarský 3 497
6. Královéhradecký 3 425
7. Středočeský 3 331
8. Pardubický 2 937
9. Ústecký 2 889
10. Zlínský 2 725
11. Moravskoslezský 2 455
12. Jihomoravský 2 445
13. Olomoucký neuvedeno 
*Dopravní obslužnost a údržba silnic

zDrAVotNictVí           
1. Plzeňský 1 390     
2. Vysočina     1 317     
3. Královéhradecký  1 131    
4. Pardubický 1 013    
5. Středočeský 959    
6. Karlovarský 927    
7. Jihočeský 899     
8. Zlínský 789     
9. Moravskoslezský 788     
10. Liberecký 693    
11. Jihomoravský 682    
12. Olomoucký  589    
13. Ústecký  550    

kulturA           
1. Zlínský  730
2. Plzeňský  501
3. Karlovarský  433
4. Jihočeský  421
5. Královéhradecký  404
6. Vysočina  395
7. Olomoucký  388
8. Liberecký  335
9. Pardubický  302
10. Středočeský   296
11. Ústecký   284
12. Moravskoslezský  226
13. Jihomoravský   201

zdroj: ministerstvo financí čr

Na společném snímku zleva náměstkyně Zdeňka Lišková (KSČM), Miroslav 
Varga, náměstek Jiří Struček (ČSSD), Jan Kůrka, hejtman Václav Šlajs (ČSSD), 
Martin Straka, Vladimír Jarý. 



klesAjící Počty ABsolVeNtů střeDNích oDBorNých škol, zejméNA techNických oBorů je 
ProBlém, který řeší V součAsNosti skoro kAžDá firmA. NeDostAtek techNicky VzDělANých 
liDí zAčíNá BrzDit rozVoj Plzeňského krAje. Potýká se s Ním i Plzeňská škoDA trANsPortA-
tioN. její BýVAlý geNerálNí řeDitel A součAsNý čleN Dozorčí rADy josef BerNArD oVšem NA-
Bízí řešeNí: „musíme zAčít PrAcoVAt s Dětmi oD mláDí, ukAzoVAt jim, že techNikA NeNí NuDA, 
NAoPAk můžou si Při Ní užít záBAVu.“ 

josef Bernard je opravdový techmaniaman

Pociťuje škoda transportation, tak jako 
mnoho jiných firem nedostatek tech-
nicky vzdělaných lidí? 
Jistě, že se s  tím potýkáme. Určitou vý-
hodou je, že Škodovka má dobrý zvuk. 
Lidé ví, že vyvíjí a vyrábí zajímavé vý-
robky, takže mladí se k nám stále hlásí, 
ale potřebovali bychom mnohem víc kva-
litních uchazečů z  technických oborů, 
ale bohužel nejsou na trhu. Proto jsme už 
před mnoha lety začali úzce spolupraco-
vat nejen s vysokými a středními škola-
mi, ale také s odbornými učilišti. 

je vůbec nějaký způsob jak přimět 
mladé lidi zvolit si technické obory po 
základním vzdělání? 
Jsme přesvědčeni, že to není o  středním 
vzdělávání samotném. Je třeba jít mnohem 
dál a  zaměřit se už na vztah nejmladších 
k technice. Už na konci 90. let jsem si za-
čal uvědomovat, že situace na trhu práce se 
postupně bude zhoršovat s klesající atrak-
tivitou technických oborů a  my budeme 
mít velký problém sehnat šikovné lidi. V té 
době jsem byl personálním ředitelem a ří-
kal jsem si, že musíme přijít s  něčím, co 
zaujme už nejmladší a začne budovat jejich 
vztah k technice. Tak se ve mně zrodila my-
šlenka vybudovat velké vědecko-zábavní 
centrum, kde by děti mohly objevovat krá-
su vědy a techniky. Techmánie je právě tím, 
čím můžeme přivést děti k rozhodnutí. 

jak se ta samotná myšlenka techmanie 
rodila? 
Na západ od našich hranic takové pro-
jekty vznikaly a viděl jsem, že měly nejen 

veliký ohlas, ale i reálný dopad. Klíčové 
pro celý projekt bylo, že se mi povedlo 
pro tento projekt nadchnout nejenom 
vedení Škodovky, ale také lidi z  kraje, 
univerzity a  města. Myslím, že všich-
ni pochopili, že musíme začít pracovat 
s dětmi od mládí, ukazovat jim, že tech-
nika není nuda, naopak mohou si užít 
při ní zábavu. Je nutné si uvědomit, že 
v té době to byl vůbec první projekt to-
hoto typu v naší republice a to, že jsme 
našli správnou cestu, potvrzují obdobné 
projekty, které začaly vznikat po vzoru 
Techmanie jinde v republice. 

je dnešní techmanie taková, jakou 
jste ji na počátku zamýšlel? 
Určitě jsem si na samotném počátku ne-
myslel, že bude tak krásnou a široce roz-
kročenou. Mám radost, že se Techmanie 
v  areálu bývalé Škodovky tak rozrostla. 
Dnes to není pouze objekt samotného vě-
deckého centra, před několika lety jsme 
otevřeli nejmodernější planetárium ve 
střední Evropě, kde se děti zábavnou for-
mou seznamují s taji vesmíru nebo příro-
dy. Je úžasné, že Plzeňský kraj má takový 
projekt, na který můžeme být všichni ná-
ležitě pyšní. Jedná se zatím asi o moji nej-
lepší myšlenku, kterou se podařilo velmi 
úspěšně zrealizovat. 

myslíte, že děti, které navštívily techma-
nii jednou budou pracovat pro škodov-
ku? 
Víte co, já v to věřím. Techmánii už na-
vštívilo více než 850 tisíc lidí. Z  toho 
více než polovina dětí. Myslím, že když 
ukážete dětem, že se techniky nemusí 
bát, že to může být jejich kamarád, tak 
je to při výběru budoucího povolání 
může hodně ovlivnit. 

Prozradíte nějaké další plány techma-
nie?
Mohu jen naznačovat (úsměv), ale těšit 
se můžete na novou expozici věnova-
nou matematice na podzim tohoto roku. 
Příští rok přivítáme také miliontého ná-
vštěvníka, určitě pro tuto příležitost při-
pravíme malou oslavu a novinkou bude 
expozice zabývající se procesem kon-
struování a projektování. 

První ročník předávání ocenění Pří-
větivý úřad, jehož cílem je mapovat 
a hodnotit kvalitu a přívětivost služeb 
nabízených městskými úřady obcí 
s rozšířenou působností, se uskuteč-
nil 7. června. Ve Vzdělávacím středis-
ku Institutu pro veřejnou správu Pra-
ha v Benešově předala náměstkyně 
ministra vnitra pro řízení sekce veřej-
né správy Jana Vildumetzová celkem 
45 ocenění. Za Plzeňský kraj se akce 

zúčastnil ředitel krajského úřadu Jiří 
Leščinský.

V Plzeňském kraji se na prvních třech 
příčkách umístila města Plzeň, Rokycany 
a jako třetí Domažlice. 

Zástupci oceněných městských úřa-
dů obdrželi trofeje, diplomy a především 
nálepku Přívětivého úřadu stvrzující, že 
daný úřad poskytuje nadstandardně kva-
litní služby a otevřeně se snaží vycházet 
občanům / klientům maximálně vstříc. 

Smyslem nálepek určených na vchodové 
dveře úřadu je, aby občané již při vstupu 
do budovy úřadu poznali, s jak přívětivým 
úřadem můžou počítat.

V hlavní kategorii, která oceňuje tři nej-
lepší městské úřady za celou republiku, 
se na 1. místě umístil Liberec, na 2. mís-
tě MČ Praha 18 a na 3. místě Žďár nad 
Sázavou, jejichž znaky přívětivosti a ote-
vřenosti vůči občanům byly komplexně na 
nejvyšší úrovni.

Přívětivý úřad je v Plzni, Rokycanech a domažlicích 
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V Mariánské Týnici bylo v polovině 
června slavnostně otevřeno nové Cen-
trum baroka, které vzniklo z iniciativy 
Plzeňského kraje. Nachází se v pro-
storách bývalého proboštství, kde sídlí 
též Muzeum a galerie severního Pl-
zeňska v Mariánské Týnici. 

„Západočeské baroko, především ba-
rokní umění, patří k nejvýznamnějším 
památkovým a kulturně historickým hod-
notám Plzeňska. Jeho kvality a kulturní 

odkaz akcentoval i minulý rok, ve kterém 
byla Plzeň hlavním městem evropské 
kultury,“ řekl při otevření radní Jaroslav 
Šobr a dodal: „Muzeum a galerii sever-
ního Plzeňska v Mariánské Týnici zvolil 
Plzeňský kraj za sídlo Centra baroka 
díky jeho architektonickým kvalitám i do-
savadním odborným aktivitám.“

Centrum kromě odborné, ediční a vzdě-
lávací činnosti uspořádá řadu přednášek, 
které přiblíží jednotlivé obory barokního 
života, nebude zapomenuto ani na barok-
ní každodennost a rodinný život. 

„Součástí Centra baroka je též nově 
otevřená expozice Baroko a jeho svět, 
která je zaměřena na odkaz doby, která 
výrazným způsobem poznamenala jak 
českou krajinu dominantami jedinečných 
staveb, tak duši lidí, kteří dokázali vnímat 
díky umění, hudbě a literatuře duchovní 
hodnoty a kulturní tradice,“ uvedla Alena 
Svobodová, vedoucí Odboru kultury, pa-
mátkové péče a cestovního ruchu KÚPK, 
která vznik Centra baroka i celého projek-
tu Západočeské baroko iniciovala. Expo-
zice představuje architekturu Jana Blaže-
je Santiniho na Plzeňsku prostřednictvím 
moderních médií, která oživují expozici 
barokní hudbou a promítáním filmů.

Bližší informace je možné nalézt na: 
www.zapadoceskebaroko.cz

Při slavnostním otevření byl připraven 
barokní dort, který společnými silami 
rozkrojili (zleva) ředitelka Irena Bukačová, 
radní Jaroslav Šobr (ČSSD) a vedoucí 
odboru Alena Svobodová.

Ve výstavní síni Plzeňského kraje 
v  galerii Kuns(t)räume v Bavorské 
Železné Rudě byl poslední červnový 
den představen unikátní projekt Pl-
zeňského kraje Západočeské baroko. 
Zároveň byla slavnostně zahájena 
výstava fotografií Václava Hynčíka 
„Baroko“, která zachycuje nejvý-
znamnější barokní památky regionu. 
Na fotografii ukazuje náměstek hejt-
mana Jiří Struček s  vedoucí odboru 
kultury a  památkové péče Alenou 
Svobodovou struktivní model kostela 
Zvěstování Panny Marie v Marián-
ské Týnici z ateliéru arch. Jaroslava 
Drápala. 

Projekt PřeDstAVili 
V BAVorsku

Plzeňský kraj otevřel 
Centrum baroka 
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Při Příležitosti DNe s  Plzeň-
ským krAjem A českého PiVNí-
ho festiVAlu se V moNAku Pre-
zeNtoVAli stuDeNti střeDNí 
zeměDělské A  PotrAViNářské 
školy, klAtoVy, kteří Pro tu- 
to Příležitost PřiPrAVili Pro 
hosty rAut.

studenti z klatov se prezentovali v monaku

Na recepci u  příležitosti Českého 
pivního festivalu a  Dne s  Plzeňským 
krajem byl pozván monacký kníže 
Albert II. a  další významné osob-
nosti Monaka. Na akci se kromě Pl-
zeňského kraje prezentovaly české 
pivovary nabízející ochutnávku čes-
kých druhů piv. Recepci zahájila vel-
vyslankyně ČR ve Francii. Za jejího 
doprovodu a za přítomnosti hejtmana 
Václava Šlajse si poté monacký kní-
že Albert II. prohlédl stánky českých 
pivovarů a  především ochutnal česká 
piva. Atmosféru recepce skvěle dopl- 

ňovala hudba Chodského souboru Mrá-
kov, který sklidil u hostů akce úspěch. 
Představení Plzeňského kraje se zú-

častnil kromě hejtmana Václava Šlajse 
také jeho náměstek Jiří Struček a  sta-
rosta Klatov Rudolf Salvetr.

Společné foto studentů klatovské střední školy, kteří připravovali slavnostní raut.

Studenti šesti středních škol z Plzeň-
ského a Karlovarského kraje se během 
MFF v Karlových Varech zúčastnili 
v Becherově vile workshopu „Střihni si 
film“. Týmy ve složení kadeřník, kos-
metička a modelka měly pod vedením 
zkušených profesionálních maskérek 
připravit vizuál filmové postavy z kon-
krétního, předem určeného filmu. Své 
práce pak studenti prezentovali for-
mou přehlídky a po celé léto je v Be-

cherově vile k vidění fotogalerie z to-
hoto projektu. 

Na MFF Juniorfest, který se koná 
vždy na podzim, je pak plánována 
soutěž, při níž studenti zúročí své na-
byté zkušenosti. Nápad propojit práci 
studentů s filmovou praxí a přiblížit 
jim obor maskérské scénické výpravy 
vznikl právě ve spolupráci JUNIOR- 
FESTu a Integrované střední školy 
živnostenské v Plzni. 

Studenti si vyzkoušeli práci 
maskérů filmových hvězd

fotosoutěž 
Pro roDiNy 
s Dětmi 

Chcete, aby se vaše rodina objevila 
v turistických propagačních mate-
riálech Plzeňského kraje a zároveň 
vyhrála hodnotnou cenu? Pošlete na 
adresu  turisturaj@plzensky-kraj.cz 
image fotografii pořízenou u ja-
kékoliv památky nebo známého  
i neznámého turistického cíle v Pl-
zeňském kraji. Vyhlášení výherců 
soutěže proběhne v září 2016 na 
veletrhu cestovního ruchu ITEP, 
který je v letošním roce věnován 
rodinám s dětmi. Veletrh se usku-
teční v hale TJ Lokomotiva v Plz-
ni na Slovanech ve dnech 15. až  
17. září 2016.

Pravidla soutěže najdete na: 
www.turisturaj.cz 



9redakce@plzensky-kraj.cz

Pohár hejtmana obhájilo 
Sportovní gymnázium v Plzni

Sportovní hry středních škol O pohár hejtmana Plzeňského kraje 
se staly tradiční akcí, dne 23. června vyvrcholil již třetí ročník. Do 
soutěží se zapojilo 30 středních škol z celého Plzeňského kraje.

Tentokrát se soutěžilo ve volejbalu, atletice a fotbalu. Základní 
kola se konala během června v Plzni, Sušici, Domažlicích a Ta-
chově a zúčastnilo se jich na 750 žáků. Ve finálový den se sešlo 
v Plzni vždy 8 nejlepších družstev, která postoupila ze základních 
kol. Ve 14 hodin se všichni sešli na ploše atletického stadionu, kde 
byli vyhlášeni vítězové jak jednotlivých sportovních disciplín, tak 
celkový vítěz. Letošní ročník suverénně ovládli žáci Sportovního 
gymnázia Plzeň, kteří zvítězili ve všech sportech a kategoriích, 
na druhém místě se umístilo Gymnázium J. Vrchlického Klatovy. 
Tyto dvě školy jako jediné obsadily všechny soutěže ve všech 
kategoriích. Třetí místo obsadilo Masarykovo gymnázium Plzeň. 

Ceny vítězům předal hejtman Václav Šlajs (ČSSD).

Již třetím rokem se na nádvoří Kraj-
ského úřadu Plzeňského kraje sešli žáci 
středních škol v  Plzeňském kraji, aby 
prezentovali svůj um v oblasti technic-
kých oborů na akci Ručičky kraje. Letos 
se akce zúčastnilo celkem 17 středních 
škol, které představily náplň kroužků, 
jež nabízí žákům škol základních. Cí-
lem akce je seznámit děti s technickými 
obory a přilákat do škol, které tyto obo-
ry vyučují, více uchazečů o studium. 

Úvodní slovo pronesl náměstek hejt-
mana Jiří Struček: „Právě dnes mají stov- 
ky žáků možnost otestovat své schopnos-
ti v jednotlivých stáncích škol a možná 
právě dnes je zaujme některý z  technic-
kých oborů škol, které se zde prezentují. 
Těmito akcemi chceme podporovat zá-
jem o  technické obory, které v  součas-
né době vykazují nedostatek studentů 
a  následně také odborníků v  různých 
technických oborech.“

Prezentace středních škol přilákala 
na nádvoří zhruba 800 žáků základ-
ních škol z  celého Plzeňského kraje. 
Spolu se středními školami se pre-
zentovaly i  firmy nabízející uplatnění 
absolventům technických a  přírodo-

vědných oborů (Aerotech Czech s.r.o., 
Gerresheimer Horsovsky Tyn spol. 
s r.o., RSF Elektronik spol. s r.o., ŠKODA 
TRANSPORTATION a.s., ŠKODA 
ELECTRIC a.s., Doosan Škoda Power, 
s.r.o. a HELAGO-CZ s.r.o.).

Akce byla pořádána ve spolupráci 
se Svazem průmyslu a  dopravy ČR, 
nejsilnějším zaměstnavatelským sva-
zem sdružujícím klíčové odvětvové 
svazy a  významné firmy v  České re-
publice.

Na akci „ručičky kraje“ se představily školy i firmy

Výstava 25 let Západočeské 
univerzity v Plzni

panely před Studijní a vědeckou 
knihovnou Plzeňského kraje

4.–26. července 2016 
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STaV čeSKéHO ZdRaVOTniCTVí? 
PřeKVaPiVě KVaLiTní na TO, JaK Je POdfinanCOVané 
Zdravotnictví a hlavně to nemocniční 
je opět jedním z hlavních témat, o kte-
rém se mluví a bude mluvit. Nejen 
kvůli palčivému nedostatku personá-
lu, ale i kvůli blížícím se volbám. Před 
nimi mohou zaznívat i různé mýty, 
které stav zdravotnictví zkreslují. Jaké 
tedy skutečně je české a krajské zdra-
votnictví? 

Třinácté nejlepší 
zdravotnictví v evropě
České zdravotnictví je kvalitní. V prestiž-
ním Euroindexu kvality zdravotní péče 
skončilo loni mezi 35 sledovanými  
evropskými zeměmi na 13. místě, mezi 
Rakouskem a Velkou Británií a také da-
leko před Slovenskem. 

Žebříček zohledňuje 48 ukazatelů. V ně-
kterých jsme doslova evropskou velmocí. 
Například v počtu mrtvě narozených dětí 
na tisíc porodů jsme s hodnotou 2,4 pátí 
nejlepší v Evropě. Slováci jsou s hodnotou 
5,7 šestí od konce. V čem zaostáváme 
je ovšem elektronizace, například on-line  
objednávání nebo preskripce léků.

Zatímco ale v kvalitě péče patříme do 
západní Evropy, výší výdajů, které do 
zdravotnictví směřují, se ČR ocitá na vý-
chodě. A podle Organizace pro hospodář-
skou spolupráci a rozvoj (OECD), která 
sleduje statistiku výdajů na zdravotnictví, 
je to české podfinancované.  

V roce 2013, kdy je poslední meziná-
rodní srovnání, šlo v ČR na zdravotnictví 
7,1 procenta z hrubého domácího pro-
duktu (HDP). Z tehdy 34 členských zemí 
OECD to byl šestý nejnižší výdaj, který 
nás řadil mezi Koreu a Čile. Před námi 
byly kromě všech západních států i Ma-
ďarsko a Slovensko. 

Kolik stojí zdravotnictví 
a kdo ho platí?
Absolutní výdaje na české zdravotnictví 
se pohybují kolem 300 miliard korun za 
rok. Nejvíce prostředků plyne ze systému 
zdravotního pojištění. V roce 2014 to bylo 
239 miliard korun. Druhou nejvyšší část-
ku poskytly domácnosti (přes 42 miliard) 
a třetí pak územní celky, jako jsou města 
a kraje (13 miliard), z toho Plzeňský kraj 
přes 600 milionů. Státní rozpočet při-
dal do resortu zdravotnictví 7,3 miliardy. 
A zbylé tři miliardy vynaložily soukromé 
organizace a korporace. zdroj: OeCd

Výdaje domácností a organizací neboli 
soukromé sféry jsou poměrově jedny 
z nejnižších na světě. Na všech zdrojích 
se podílí jen 15 procenty a vůči HDP je 
to 1,1 procenta. To je nejméně ze všech 
států OECD. Větší podíl soukromých vý-
dajů je dokonce i ve Švédsku, které je po-
važováno za zemi s nejštědřejším zdra- 
votně-sociálním systémem.

Do systému zdravotního pojištění při-
spívají tři typy pojištěnců – státní pojištěn-
ci (hlavně penzisté a děti), zaměstnanci 
a samostatně výdělečné osoby – popří-
padě lidé, kteří jsou částečně zaměstnan-
ci a živnostníky. 

Nejvíce peněz se odvádí v přepoč-
tu na osobu za zaměstnance. Za rok 
2015 to bylo v průměru 42,9 tisíc korun. 
Průměrný živnostník zaplatil na zdra-
votním pojištění zhruba polovinu a za 
státního pojištěnce poskytl stát necelou 
čtvrtinu. Oproti tomu nejvíce stojí ročně 
léčba státního pojištěnce, pak zaměst-
nance a nejméně zdravotních výdajů 
jde na živnostníka. Takové jsou ovšem 
principy solidárního systému. Nicméně 
se hovoří o tom, že úhrady za státního 
pojištěnce jsou podhodnocené. 

Chybí sestřičky? ano, ale 
budou chybět ještě více 
I když se denně mluví o nedostatku zdra-
votnického personálu, tak v případě lé-
kařů není situace ve srovnání se světem 
dramatická. Na tisíc obyvatel jsme měli 
v roce 2013, ze kdy jsou poslední dostup-
né údaje, 3,7 praktikujícího lékaře. S tou-
to hodnotou jsme byli na 11. místě mezi 
státy OECD. Před ČR bylo třeba druhé 
Rakousko (5) i Německo, ale za námi 
naopak skončilo Slovensko (3,4), Velká 
Británie (2,8) či USA (2,6). 

V ČR pak patří Plzeňský kraj k nejlépe 
personálně vybaveným. Na počet oby-
vatel měl podle Ústavu zdravotnických 
informací a statistik (ÚZIS) v roce 2013 
třetí největší počet praktikujících lékařů 
(3,8 na tis. obyvatel) i nelékařského zdra-
votnického personálu (107). Na prvních 
dvou místech byla Praha a Jihomoravský 
kraj s Brnem.  zdroj: čSú - úZiS

 
Nicméně nelékařský personál a z něj 

pak hlavně všeobecné sestry je ne-
dostatkovou „komoditou“ v celé zemi 
Plzeňský kraj nevyjímaje. Proč? Ze 
škol totiž odcházejí a bohužel do nich 

stále i nastupují úplně ty nejslabší roč-
níky celé české historie. V letech 1996 
až 2003 se totiž v ČR rodilo jen 89 až  
93 tisíc dětí ročně. Kdykoli mimo tyto roky 
to přitom bylo zpravidla 120 nebo 130 ti-
síc a více. S nedostatkem pracovníků se 
tak potýká nejen zdravotnictví a nejen 
teď. To nejhorší zemi teprve čeká. 

Pořadí kvality 
zdravotní péče v eu
1. Nizozemí
2. Švýcarsko
3. Norsko
4. Finsko
5. Belgie
6. Lucembursko
7. Německo
8. Island
9. Dánsko

10. Švédsko
11. Francie
12. Rakousko
13. čeSKO
14. Velká Británie
15. Slovinsko
16. Chorvatsko
17. Estonsko
18. Makedonie
19. Španělsko
20. Portugalsko
21. Irsko
22. Itálie
23. Malta
24. Slovensko
25. Litva
26. Kypr
27. Maďarsko
28. Řecko
29. Lotyšsko
30. Srbsko
31. Bulharsko
32. Rumunsko
33. Albánie
34. Polsko
35. Černá Hora

zdroj: Health Consumer Powerhouse
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úhrady za péči nestačí. 
na mzdy přispívá kraj
Důležitým faktorem pro výběr oboru je 
samozřejmě i mzda. Nemocniční lékaři 
brali v loňském roce včetně odměn, pří-
platků a včetně často velké porce přes-
časů v průměru 62,5 tisíce korun hru-
bého, z toho v krajských nemocnicích 
58 tisíc. Příjem všeobecných sester je 
bezmála 27,5 tisíce korun, což je jen 
o tisíc korun víc než celková průměrná 
mzda v ČR napříč všemi profesemi. Lé-
kaři i sestry vzhledem k odpovědnosti, 
kvalifikaci, náročnosti povolání i vzhle-
dem k průměrným výdělkům za západ-
ní hranicí chtějí samozřejmě své příjmy 
navýšit. 

Největší překážkou jsou ale právě 
nízké výdaje na zdravotnictví. Mzdy 
v nemocnicích ve vlastnictví Plzeňské-

ho kraje jsou mírně nad celorepubli-
kovým průměrem. Loni činily u lékařů 
68,5 tisíce korun a u sester 27,8 tisíce. 
Letos tarifní část mzdy vzrostla o pět 
procent. 

Nemocnice navíc nabízejí i náboro-
vé příspěvky a studentům, kteří by po 
škole nastoupili, i stipendium. To hlav-
ně díky Plzeňskému kraji, jehož zastu-
pitelé schvalují ročně finanční pomoc 
svým nemocnicím ve formě tzv. platby 
za Službu obecného hospodářského 
zájmu (SOHZ). 

Tato podpora, letos ve výši přes  
240 milionů korun, umožňuje kromě 
udržení mezd na minimální požadova-
né úrovni i zachování rozsahu péče, 
kterou obyvatelé regionu potřebují, ale 
která buď není vůbec, nebo je jen ne-
dostatečně hrazena ze systému zdra-
votního pojištění.

Zdravotnictví je 
klíčovým resortem 
I kvůli tomu, že kraj supluje úlohu zdra-
votních pojišťoven, je resort zdravotnictví 
i pro Plzeňský kraj jedním z nejvýznam-
nějších. Ještě v roce 2010 bylo v rozpočtu 
kraje zdravotnictví na čtvrtém místě s vý-
daji 361 milionů korun. V roce 2014 už 
ale bylo druhé s výdaji 657 milionů korun. 
Kromě podpory nemocnic zahrnuje roz-
počet zdravotnictví i výdaje na péči a služ-
by, které musí územní celky zajišťovat ze 
zákona. Plzeňský kraj kromě nemocniční 
péče zajišťuje i zdravotnickou záchrannou 
službu, lékařské pohotovosti, ohledání 
zemřelých a protialkoholní a protitoxiko-
manickou záchytnou stanici. Mimo to do 
resortu zdravotnictví kraje patří i Dětský 
domov v Trnové. Další info na webu:  
www.zdraveplzensko.cz
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DoPrAVNí stAVBA roku 2015 
Putuje Do Plzeňského krAje
Tak jako každý rok vyhlásilo Minister-
stvo dopravy celostátní soutěž „Česká 
dopravní stavba roku 2015“. Do sou-
těže mohly být přihlášeny dopravní 
stavby, úseky dopravních staveb, sa-
mostatné objekty, technologie a  ino-
vace, které byly uvedeny do provozu 
v roce 2015. Porota jmenovaná na ná-
vrh odborných garantů soutěže hod-
notila rekordní počet 52 přihlášek. Ve 
čtvrtek 16. června byly na galavečeru 
v Praze v Betlémské kapli oceněny ví-
tězné stavby. V  kategorii Cena svazu 
průmyslu a dopravy se vítězem letoš-
ního ročníku stal projekt Plzeňského 
kraje, silnice  II/180 – okružní křižo-
vatka. Jaký projekt kraj do soutěže při-
hlásil, přibližuje náměstek pro oblast 
dopravy Jaroslav Bauer.

Pane náměstku, můžete nám přiblí-
žit, o jakou stavbu se jedná?
Projekt řešil úpravu průsečné křižovat-
ky silnic II/180 a III/18019 na křižovat-
ku okružní. Silnice II/180 je spojnicí 
města Starý Plzenec a obce Kyšice a zá-

Za zábavou večerními spoji veřejné dopravy
V železniční dopravě jede nově v 21:08 
osobní vlak z Plzně přes Starý Plzenec 
a Blovice do Nepomuku a ve 22:56 
také osobní vlak z Plzně přes Kozolu-
py a Stříbro do Svojšína. V autobuso-
vé dopravě nově přibyl spoj ve 22:00 
do Chotíkova a ve 23:20 do Mokroušů 
(přes Letkov a Tymákov). Oba spoje 
vyjíždějí z Centrálního autobusového 
nádraží. Naopak, nový spoj ve 22:35 

do Štěnovic a Losiné jede ze Slovan, 
z náměstí Milady Horákové. Večerních 
spojů je celkově více, z Plzně jedou 
vlaky těsně před jedenáctou hodinou 
celotýdně, autobusy zpravidla odjíždějí 
z CAN okolo 22:30 zejména v pracov-
ní dny. Večerní spoje neslouží pou-
ze lidem jedoucím ze zábavy, cílovou 
skupinou jsou i lidé jedoucí z večerních 
směn z práce.

Určitou výjimku tvoří speciální noč-
ní linky, které si zpravidla platí obce. 
Z Plzně vyjíždí o víkendu celkem  
6 nočních linek a to ve směru Tlučná 
a Nýřany (N55), Čižice, Nezvěstice 
a Blovice (N92), Dobřany a Přešti-
ce (N91), Město Touškov (N5), Let-
kov, Kyšice a Bušovice (N11), Zbůch 
a Stod (N12) a do Třemošné a Horní 
Břízy (N13).

Náměstek Jaroslav Bauer (ČSSD) a ředitel SÚS PK Pavel Panuška s oceněním 
za Dopravní stavbu roku 2015.

Okružní křižovatka Letkov.

roveň slouží jako napojení na dálnici 
D5. Silnice III/18019 je komunikační 
propojení města Plzeň a obce Letkov.

V soutěži bylo přihlášeno mnoho pro-
jektů a  také podstatně finančně ná-
kladnějších. čím oslovila tato stavba 

porotu, že se rozhodla udělit cenu 
právě této stavbě?
Tato okružní křižovatka byla vybudová-
na na místě velmi častých dopravních 
nehod a porotu pravděpodobně ovlivnil 
její velký přínos pro bezpečnost silniční-
ho provozu a i nebývalá rychlost, se kte-
rou byla tato stavební akce realizována. 
Stavba byla zahájena 5. listopadu 2015 
a ukončena 4. prosince téhož roku.

je v  Plzeňském kraji ještě hodně 
úseků silnic, kde z  důvodu doprav-
ně-technického stavu silnic dochází 
k dopravním nehodám?
Nebezpečných úseků s výskytem častých 
dopravních nehod máme v  kraji samo-
zřejmě více. Tuto situaci řešíme postup-
ně ve spolupráci s Dopravním inspekto-
rátem Policie ČR. I v letošním roce Rada 
Plzeňského kraje uvolnila významné fi-
nanční prostředky Správě a údržbě silnic 
PK na jejich postupné odstraňování.
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Blíží se konec 
volebního ob-
dobí, jak se da-
řilo na úseku, 
který máte na 
starosti? 
Na počátku vo-
lebního období 
jsem zjistila, že 
je třeba opravit 
a rekonstruo- 
vat řadu objek- 
tů, které vlastní 

kraj. Zpočátku na vše nebylo dost fi-
nančních prostředků, ale postupně se 
situace zlepšovala. Když jsme letos 
v červnu hodnotili spolu s vedoucím od-
boru investic a majetku krajského úřadu, 
co je v současné době v realizaci a co 
nám ještě zbývá zajistit, s potěšením 
jsme konstatovali, že jsme v letošním 
roce uspokojili více než 90 % poža-
davků z našich škol. Podařilo se zajistit 
i většinu požadavků na dalších úsecích 
a rovněž tak u našich obchodních organi-
zací. K původně rozpočtovaným 65 mi- 
lionům na havárie a údržbu se nám 
podařilo získat další finanční prostřed-
ky ve výši 12 milionů, a tak v letošním 
roce zajistíme zase více oprav a rekon-
strukcí. Tak např. v letošním roce jsme 
ukončili výměnu oken na budově Gym-
názia Luďka Pika v Plzni a započali 
jsme s podobnou zakázkou, která bude 
realizována na etapy u objektu Gymná-
zia na Mikulášském náměstí. Započali 
jsme se zásadními opravami Domu dětí 
a mládeže Radovánek v Plzni. 

To jde zejména o opravy a rekonstruk-
ce, a jak je to s investicemi? 
Daří se také investiční záměry, kte-
ré mají být zahájeny nebo dokončeny 
v tomto roce. Na úseku kultury jde o dva 
depozitáře Západočeského muzea, a to 
v Rokycanech a ve Zbiroze a úprava 
objektu Muzea Šumavy v Kašperských 
Horách. Ukončili jsme výstavbu objektu 
skladu střediska SÚS Stříbro. Započala 
již výstavba nové výjezdové základny 
ve Stříbře, rekonstrukce budovy pro 
dětský domov Robinson ve Stodě, vý-
stavba sportovišť v areálu SOU elek-
trotechnického, rozbíhá se výstavba no-
vého přístřešku na posypové materiály 

a haly na sůl ve středisku SÚS v Roky-
canech. Tyto akce budou dokončeny 
ještě v tomto roce. Další akce pak jsou 
plánovány na více období – jako je pří-
stavba nového pavilonu Domova klidné-
ho stáří v Žinkovech nebo rekonstrukce 
budovy domova mládeže a školní jídel-
ny pro Střední školu zemědělskou a po-
travinářskou.

Získal kraj nějaké objekty pro své or-
ganizace? 
V poslední době jsme získali objekt pro 
Západočeské muzeum ve Zborovské ulici 
v Plzni, a to bezúplatně od města Plzně 
s ohledem na vložené investice do toho-
to objektu, převzali jsme bezúplatně ob-
jekt hvězdárny od města Plzně, směnou 
s doplatkem s městem Plasy jsme získali 
objekty pro naše Gymnázium a SOŠ Pla-
sy. To je jen za poslední dobu. Také mě 
potěšilo, když jsme sečetli kolik pozemků 
pod silnicemi II. a III. tříd se nám podaři-
lo získat za roky 2013–2015 a 1. pololetí 
2016 – činí to 1 877 tisíc m2. Za vším, co 
jsem jen příkladem uvedla, je kus poctivé 

práce pracovníků odboru investic a majet-
ku a pracovníků Centrálního nákupu, bez 
nichž bychom těchto výsledků rozhod-
ně nedosáhli. Rozhodující je také dobrá 
spolupráce s řediteli našich zřizovaných 
a zakládaných organizací. Jsem ráda, že 
se nám podařilo posunout správu majet-
ku kupředu a všem, kteří k tomu přispěli, 
bych chtěla touto cestou poděkovat.

Rozhovor se Zdeňkou Liškovou, 
náměstkyní hejtmana pro oblast investic, majetku a Centrálního nákupu, p. o.

Sklad Správy a údržby silnic Plzeňského kraje ve Stříbře.

Deset vybraných studentů 3. ročníku Obchodní akademie, náměstí T. G. Masaryka, Plzeň se v polovině května zúčastnilo 
pracovních stáží v Londýně. Jejich dočasnými zaměstnavateli se staly organizace či firmy zabývající se řadou různých 
činností, ať už se jednalo o vzdělávání či prodej nemovitostí. Studenti hodnotili stáž jako velmi zajímavou životní zkušenost.
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Pracovníci azylového domu MáTa v Plzni 
připravili dne 17. června pro děti klientů 
dětský den. Sportovně společenské akce 
se za Plzeňský kraj zúčastnil Zdeněk 
Honz, člen Rady Plzeňského kraje pro 
oblast sociálních věcí. Zaměstnanci azy-
lového domu nejprve představili fungo-
vání azylového domu. Služby Azylového 
domu MáTa pro rodinu, z.s. jsou určeny 
rodinám s dětmi, které se ocitnou v tíži-
vé životní situaci a cílem zaměstnanců je 
podpořit a motivovat tyto rodiny k řešení 
situace s ohledem na děti. Při prohlídce 
azylového domu poděkovala radnímu 
pro oblast sociálních věcí Zdeňku Hon-
zovi ředitelka azylového domu Simona 
Jeremiášová: „Děkuji jménem celého 
kolektivu spolupracovníků za vaše po-
chopení, vstřícnost při řešení naší složité 
situace a též děkuji za finanční podporu. 
Díky této podpoře se nám podařila so- 
ciální služba udržet.“

PLZeňSKý KRaJ POdPORuJe MaTKy 
a děTi aZyLOVéHO dOMu MáTa PLZeň

Na dětský den v azylovém domě MáTa zavítal také radní Zdeněk Honz (ČSSD).

financování sociálních služeb 
v Plzeňském kraji pro rok 2016

Zvlášť bychom zdůraznili i program 
Plzeňského kraje pro sociální služby, 
kde je dalších 10,9 milionu korun a pro-
gram podpory pečovatelských služeb 
poskytovaných obcemi, kde jsou 4 mi-
liony korun. V obou programech kraje 
se jedná o navýšení proti loňsku o 4 mi-
liony korun. 

Z  předložených údajů jasně vyplý-
vá, že peněz v  letošním roce pro po-
skytovatele sociálních služeb je dosta-
tek a  předpoklad pro následující rok 
je také velice optimistický.

Podpora sociálních služeb v  rámci 
individuálního projektu bude probíhat 
až do konce roku 2018. Finanční pro-
středky budou poskytnuty na základě 
dotačního řízení. Podporu získá 53 so-
ciálních služeb poskytovaných 23 po-
skytovateli. V roce 2016 se počítá s část-
kou 47,8 milionu korun. Podpora bude 

směřovat pro služby sociální prevence 
(azylové domy, domy na půl cesty, in-
tervenční centra, sociálně aktivizační 
služby pro rodiny s dětmi, sociálně te-
rapeutické dílny, terénní forma sociální 
rehabilitace, terénní programy) a 2 služ-
by sociální péče. Vzhledem k dostatku 
finančních prostředků plánuje Plzeňský 
kraj realizaci individuálního projektu 
prodloužit o cca půl roku, tj. do konce 
června 2019.

Finanční prostředky směřují i do pro-
gramů pro zdravotně postižené občany. 

Plzeňský kraj vyhlásil i v letošním roce 
dotační program „Podpora činností 
organizací sdružujících zdravotně po-
stižené a  chronicky nemocné v  Plzeň-
ském kraji v roce 2016“, v  jehož rámci 
byly rozděleny prostředky v celkové výši  
3,6 milionu korun. Plzeňský kraj pod-
poruje činnost dalších organizací for-
mou individuálních dotací, jedná se 
např. o projekty tranzitní program pra-
covní rehabilitace, management dobro-
volnictví, simulátor zvukové střelby pro 
nevidomé, „Divotvorný volant“, apod.

„Plzeňský krAj V tomto roce rozDěluje historicky NejVyšší částku Do sociálNích slu-
žeB. V rámci DotAčNího řízeNí Bylo či BuDe letos rozDěleNo 419,6 milioNu koruN. k tomu 
NAstuPují iNDiViDuálNí Projekty, PoskytoVAtelé tAk získAjí oD 1. čerVeNce DAlších  
téměř 47,8 milioNu koruN,“ říká rADNí Pk Pro oBlAst sociálNích Věcí zDeNěk hoNz.
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O CHRáněné KRaJinné OBLaSTi čeSKý LeS
s radním pro oblast životního prostředí a zemědělství Václavem Šteklem (KSčM)
V POLOVině čeRVna Se V KLenčí POd čeRCHOVeM uSKuTečniL den čeSKéHO LeSa. VůBeC POPRVé 
Se aKCe KOnaLa V dOMažLiCKé čáSTi čeSKéHO LeSa a PRO náVŠTěVníKy Zde ByLa nOVě OTeVřena 
naučná STeZKa LeSů čR (LčR) na VýHLedeCH. 

Co Vás na dni českého lesa nejvíce 
zaujalo?
Moc pěkná je naučná stezka Lesů ČR 
Na Výhledech, kterou si návštěvníci akce 
mohli poprvé projít. Zábavnou formou 
je zde pro děti připraveno poznávání 
stromů nebo zvířat žijících v lese. Po-
zval bych ale také rád do Domu přírody 
Českého lesa v Klenčí pod Čerchovem, 
který byl na akci také představen. 

Hlavním tématem expozice je „Promě-
na krajiny Českého lesa v čase“. Tato ex-
pozice je věnovaná místní přírodě a histo-

rii, která představuje vývoj krajiny Českého 
lesa od prvotní kolonizace pohraničních 
hvozdů, přes barokní venkovská sídla, 
rozvoj průmyslové výroby, především 
skla, až po vylidnění obcí v důsledku hra-
ničního pásma. Připomínají se zde také 
zaniklé obce, jejich historie a vývoj přírody. 
Nechybí ani části, které se věnují ochraně 
přírody, tedy chráněné krajinné oblasti.

čím je CHKO český les specifická?
Významným fenoménem jsou v CHKO 
Český les zbytky historického středo-

věkého osídlení a pozůstatky sídel za-
niklých po II. světové válce, které stále 
připomínají, že v této poklidné harmo-
nické přírodní krajině kdysi pulzoval 
čilý život. 

Jak je tato oblast připravena pro turisty 
nebo cyklisty?
CHKO Český les je velmi oblíbeným 
cílem milovníků přírody, cyklistiky či 
pěší turistiky, jelikož nabízí lákavé tu-
ristické cíle, ale i odpočinek. Oblast 
protíná mnoho cyklostezek a turis-
tických stezek, které zavedou turisty 
nejen na místa s krásnou vyhlídkou, 
jako jsou vrcholy Čerchova, Pleše či 
Havranu, ale i k naučným stezkám, 
které se věnují typickým biotopům 
nebo živočichům a rostlinám. Velmi 
zajímavá je například naučná stezka 
Podkovák, Capartické louky či Vodní 
svět v blízkosti Lesné věnovaný pro 
Český les typickému zvířeti - bobrovi 
evropskému.

Jaké akce se v CHKO český les připra-
vují?
Velkou akcí bude 20. října Setkání příz- 
nivců Českého lesa, které se uskuteč-
ní v Domě přírody v Klenčí pod Čer-
chovem. Při této příležitosti se setkají 
amatérští přírodovědci působící v ob-
lasti Českého lesa a jeho podhůří, kteří 
se podělí o své výsledky ze zkoumání 
zdejší přírody v poslední době. Zváni 
jsou všichni milovníci přírody a České-
ho lesa. Začátek je v 17:00 hodin. 

Radní Václav Štekl (KSČM) si prohlédl naučnou stezku Lesů ČR Na Výhledech.

kraj rozdal obcím 17,8 milionu korun
zastupitelstvo Plzeňského kraje schvá- 
lilo na svém červnovém jednání po- 
skytnutí dotací z  dotačního titulu 
odstraňování havarijních stavů a  na- 
léhavé potřeby obcí Plzeňského kraje 
2016. 

Na opravu vodovodního řádu v Po-
střekově, opravu střechy Mateřské 
školy ve Strážově, odstranění hava-
rijního stavu na čističce odpadních 
vod v  Kasejovicích, stavební úpravy 
sociálního zázemí ZŠ Starý Plzenec, 
demolici bývalé budovy základní ško-

ly v  Tlučné, řešení havarijního stavu 
střechy na objektu hasičů v Těškově či 
části oplocení ZŠ Záchlumí a na mno-
ho dalších havarijních stavů v obcích 
rozdělil Plzeňský kraj 17,8 milionu 
korun. 

„Dotace na opravu havarijních stavů 
letos dostane 67 obcí. Každoročně při-
spívá kraj obcím na opravu havarijních 
stavů a naléhavých potřeb několik mi- 
lionů, v loňském roce to bylo 10,26 mi-
lionů korun. Jsem rád, že se nám poda-
řilo částku navýšit. Snažíme se takto po-

moci obcím získat finanční prostředky 
na opravy, které si ze svých malých roz-
počtů nemohou dovolit uhradit. Potře-
by obcí však výrazně převyšují finanční 
možnosti kraje, a tak nemůžeme vyho-
vět všem. O dotaci letos žádalo 94 obcí, 
které požadovaly celkem 54,16 milionů 
korun. Obcím pomáháme také oblíbe-
ným Programem stabilizace a obnovy 
venkova, na který jsme letos vyčlenili re-
kordních 100 milionů korun,“ říká ná- 
městek pro regionální rozvoj, fondy EU 
a informatiku Ivo Grüner.
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elektromobilita na Šumavě

V tento den zde byla otevřena nejen síť 
půjčoven, ale i dobíjecí stanice elektro-
mobilů, která je zařazena do sítě dobí-
jecích stanic společnosti e-WALD, jež 
působí v Bavorsku na území Národního 
parku Bayerischer Wald. Ta provozuje 
desítky elektromobilů a dobíjecích stanic. 
Půjčovny jsou provozovány společností  
e-Šumava.cz s.r.o. Rezervace a tipy na 
výlet najdete na: www.e-sumava.cz

V LOňSKéM ROCe ByLa 12. čeRVna OTeVřena Síť PůJčOVen eLeKTROKOL, eLeKTROSKúTRů a eLeKTROMO-
BiLů POd náZVeM e-ŠuMaVa.CZ na CHaTě ROVina, KTeRá Se naCHáZí nad dOBROu VOdOu u HaRTManiC. 

Půjčovna Chata Rovina. Dobíjecí stanice Chata Rovina. Elektrokola.

V krAji je co zlePšoVAt
Blíží se konec 
funkčního obdo- 
bí našeho kraj-
ského zastupitel-
stva, a  proto je 
na místě trochu 
se ohlédnout 
a  bilancovat. Pl-
zeňský kraj je 
regionem České 

republiky, který má obrovský potenciál. 
Když jsem poslední čtyři roky kraj ob-
jížděl a  zastavoval se na akcích ve všech 
jeho okresech, potkával jsem šikovné 
a  pracovité lidi, navštěvoval rozvíjející se 
firmy, kochal se krásnou přírodou a obdi-
voval úžasné památky. A to není zdaleka 
všechno, narážel jsem na aktivní spolky, 
které chtějí život kolem dělat lepším a za-
jímavějším, ať už jde o folklórní soubory, 
chovatele a jejich výstavy, ochránce zvířat 
nebo lidi, kteří se sdružili, aby pomáhali 

potřebným nebo zachraňovali zanedbané 
pamětihodnosti. Ti všichni se snaží vy-
užít potenciál Plzeňského kraje na plno. 

Osobně jsem se je snažil podporovat, 
ať už při práci v krajském zastupitelstvu 
nebo v Evropském parlamentu, kde na-
příklad bojuji proti návrhům, které by  
velmi silně dopadly na naše myslivce, 
protože jim chtějí odebírat legálně drže-
né zbraně.

s rozumem a rozvahou...
Když se naopak ohlédnu na fungová-
ní krajského zastupitelstva, nemohu se 
ubránit dojmu, že zde se totéž na 100 pro-
cent nepovedlo. Občas převládlo politi-
kaření a atmosféra, kdy bylo důležitější, 
kdo něco navrhuje, než zda konkrétní 
návrh pomůže občanům Plzeňského kra-
je. Přesto bych byl nespravedlivý, kdy-
bych tvrdil, že se nic vedení kraje za 
poslední čtyři roky nepovedlo. To určitě 

není pravda, ale zároveň platí, že tu jsou 
stále možnosti, jak vylepšovat život ob-
čanů Plzeňského kraje.

… ale bez experimentů
Nikdy jsem nepatřil k nekritickým ob-
divovatelům současné krajské koalice, 
k  jejímuž složení jsem měl zásadní vý-
hrady. Neměli bychom ale nyní, kdy 
nás čeká volební účtování, podlehnout 
představě, že je u nás vše špatně a expe-
rimentovat s  budoucností kraje. Lidé 
bez jakýchkoli zkušeností s řízením věcí 
veřejných jen těžko posunou Plzeňský 
kraj dál k  tomu, aby byl co nejlepším 
místem pro život. Rozhodujme se proto 
o budoucnosti našeho kraje se zdravým 
selským rozumem a rozvahou.

JUDr. Jiří Pospíšil
zastupitel Plzeňského kraje, 

poslanec Evropského parlamentu

V sezóně 2016 funguje 11 půjčoven:
•  Dobrá Voda u Hartmanic – Chata  

Rovina
• Nová Hůrka – Hájenka Větrník
• Prášily – Penzion U Michala
• Modrava – Hotel Mádr
•  Hartmanice – Aparthotel Hartmanice 

a Cafe 27
•  Železná Ruda – Hotel a pivovar  

Belveder
•  Železná Ruda – Autocamp Železná 

Ruda

• Sušice – Elektrokola Sušice
• Sušice – Pivovar U Švelchů
• Horní Vltavice – Kemp TJ Vltava
•  Nové Údolí – prodejna Travel Free 

novinkou letošní sezóny jsou 
čtyři informační body i-Point:
• Praha – Kavárna na Šumavě
• Plzeň – Prodejna BOTANIK
•  České Budějovice – Jihočeský  

vědeckotechnický park
•  Klatovy – čerpací stanice SHELL
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Přijměte od nás pozvání na fascinující cestu časem a poznej-
te život lidí v době raného a vrcholného středověku. Během 
prohlídky muzea projdete raně středověkou slovanskou ves-
nicí, vyšplháte na impozantní hrádek typu motte z 11. století 
a nakonec zavítáte do osady z období vrcholného středověku. 
Historický park je pulzujícím muzeem, které každému ná-
vštěvníkovi zábavnou formou přiblíží autentický obraz stře-
dověku. A protože se stále rozrůstá, můžete při vybraných ak-
cích takřka v přímém přenosu pozorovat stavbu jednotlivých 
domů a vidět, jak v nich žijí středověcí nadšenci. Historie je tu 
doslova všudypřítomná a stačí se jí jenom otevřít!

VýBěr z Akcí: 
• 6. 8. program u příležitosti 700 let Karla IV. v Tachově
• 13. 8. program u příležitosti 700 let Karla IV. v Kladrubech
• 20. 8. Historický manévr
• 4. 9. Den pro děti a rodinu
• 10. 9. program u příležitosti 700 let Karla IV. ve Stříbře
• 1. 10. Ryba ve středověku
• 15. 10. program u příležitosti 700 let Karla IV. v Plzni
• 21. 10. Muzejní noc
• 6. 11. ukončení sezóny

Program u příležitosti 700 let Karla IV. zahrnuje mimo jiné před-
stavení rekonstruovaného středověkého povozu s kostýmovanou 
družinou a dvojjazyčným divadelním představením. Historický 
park Bärnau-Tachov najdete na Naaber Straße 6 v Bärnau. Více 
informací na: www.historicky-park.cz. Po předložení tohoto 
článku získáte 25 Kč slevu na vstupné. Slevy nelze sčítat.

historický park láká na letní akce
historický PArk BärNAu-tAchoV je NejVětším Archeologickým muzeem Ve VolNé PříroDě 
V Německu NeDAleko české rePuBliky. 

19.–21. srpna 
Planá 2016

divadlo — muzika
vý�avy — čtení — tvůrčí dílny 

bylinková maringotka
Kosáci  |  Hafan studio

Divadlo ANPU  |  Holektiv  |  Voila! Band
Jono a Mama Yeva  |  Post Bellum

Monstrkabaret Freda Brunolda

P O Ř Á D Á  K O S  P L A N Á 
www.hafanstudio.cz  |  www.facebook.com/kos.plana

Planá | 19.–21. srpna 2016

foto: klaus schicker

Program je realizován díky Česko-německému fondu budoucnosti, Kulturfonds Bayern 
a Bayerisches Staatsministerium der Finanzen, für Landesentwicklung und Heimat.
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soutěžní otázka na měsíc červenec  zní:
z  jakého rodu pocházel hlavní hrdi- 
na Shakespearovy tragédie Romeo 
a julie? 
Správné odpovědi zasílejte do
31. 7. 2016 pod heslem „romeo“ 
na adresu: Krajský úřad Plzeňského 
kraje, Odbor kancelář hejtmana, 
Škroupova 18, 306 13, Plzeň nebo 
na: redakce@plzensky-kraj.cz 
soutěžíme o 2x 2 vstupenky na před-
stavení romeo a  julie v měšťanské 
besedě v Plzni.
Podmínky soutěže naleznete na  
www.plzensky-kraj.cz.
správná odpověď z minulého čísla: 
Robert Plant se stal uznávanou hvěz-
dou ve skupině Led Zeppelin.
Výherci z červnového čísla:
Jana Petráková, Strakonice
Petr Vaník, Blovice
Iva Chaloupková, Plzeň

soutěžíme
s měsíčníkem

www.mestanska-beseda.cz

8. a 9. srpna 2016

L e t n í  s p e c i á L  d i v a d e L n í h o  s p o L k u  k a š p a r

co je nového v projektu 
Plzeňský kraj – bezpečný kraj

Letos již sedmým 
rokem podporu-
je Plzeňský kraj 
projekt Plzeňský 
kraj – bezpečný 
kraj. „Samozřej-
mě jsme si byli 
už u zrodu pro-
jektu vědomi, že 
kraj nemá žádné 
zákonné mož-
nosti, jak oblast 
bezpečnosti pří-

mo ovlivňovat. Na rozdíl od měst a obcí, 
kterým zákon umožňuje zřizovat obecní 
policie. Nicméně pocit bezpečí je tak zá-
sadní nezbytností pro spokojený život 
každého člověka, že jsme se rozhodli hle-
dat cesty, jak i v této oblasti pomoci,“ říká 
náměstek hejtmana Plzeňského kraje Ivo 
Grüner, který má od začátku projekt ve 
své kompetenci.

Již tradičními aktivitami projektu zůstá-
vají dotační titul Plzeňský kraj – bezpečný 
kraj a prevence kriminality, který podpo-

ruje bezpečnostní projekty žadatelů z na-
šeho kraje, preventivně vzdělávací setkání 
na aktuální témata pod názvem Informo-
vaný senior, do kterých se každoročně za-
pojuje na 2,5 tisíce seniorů, a dílčí projekt 
zabývající se kybernetickou bezpečností. 

„Jako reakci na měnící se bezpečnostní 
situaci a několik konkrétních tragických 
událostí v poslední době, které se nevy-
hnuly ani školám, jsme v letošním roce 
začali s technickým zabezpečováním škol 
proti vstupu neoprávněných osob. Jed-
ná se o pilotní část, která se bude týkat 
osmi vybraných středních škol po celém 
kraji a má za cíl získat dostatek poznatků  
a zkušeností z každodenního provozu in-
stalovaných systémů. Přípravy probíhají 
vždy v těsné spolupráci s vedením školy 
a stavebně by mělo být vše dokončeno do 
začátku nového školního roku,“ předsta-
vuje Ivo Grüner jednu z nových aktivit 
projektu. Vybrány byly školy s odlišnými 
stavebními podmínkami a rozdílnými 
počty žáků, aby byly systémy vyzkoušeny 
v různých praktických provozech. Zákla-

dem bude vždy instalace biometrického 
vstupního systému s alternativou použití 
magnetických karet, doplněná o kame-
rové body nebo vstupní turnikety. Všem 
školám je nabízeno i propojení s jejich 
programy pro vedení školní administra-
tivy. „Toto propojení by například umož-
nilo rodičům žáků přes internet kdykoliv 
zkontrolovat přítomnost jejich dětí ve 
škole. Rodič by tak měl okamžitý přehled, 
jestli jeho dítě došlo v pořádku do školy,“ 
vysvětluje jeden z přínosů takového pro-
pojení Ivo Grüner.

Dalšími novými aktivitami projektu  
v roce 2016 jsou rozšíření sítě 86 kame-
rových bodů aktivního monitoringu do-
pravy, který se v minulosti velmi osvědčil, 
o dalších 19 bodů a dále pak projekt pro 
mladé řidiče z řad středoškoláků, kterým 
jsou předávány informace, jak se chovat 
na místě dopravní nehody a zejména, jak 
poskytnout nezbytnou první pomoc, a to 
včetně praktického nácviku pod vedením 
zkušených lektorů Zdravotnické záchran-
né služby Plzeňského kraje.
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SLOVO OPOZICE
Patnáct let hospodaření Plzeňského kraje a jeho budoucnost
V pondělí 13. června 2016 schvalova-
lo Zastupitelstvo Plzeňského kraje svůj 
závěrečný účet. Bude to již po patnácté,  
a tak je na místě ohlédnout se za hospo-
dařením kraje za dobu jeho existence.

Výhodné podmínky financování kraje 
prosadila pravice
První dva roky po vzniku krajské samo-
správy hospodařil Plzeňský kraj v podsta-
tě bez vlastních příjmů. Finanční rezervy 
kraje šly výrazně nahoru až po té, co byl 
uzákoněn ve dvou fázích jeho podíl na 
daňových výnosech. To se psal rok 2005. 
Tyto finanční rezervy kulminovaly v roce 
2008. Důvodem byla příhodná ekono-
mická situace, příprava na výstavbu nové 
klatovské nemocnice a také celkově vý-
hodné postavení Plzeňského kraje, jehož 
pravicovému vedení se podařilo uspět ve 
složitém přetahování o dělení daňových 
výnosů mezi jednotlivé kraje a vydupat 
pro plzeňský region výhodné podmínky. 
Byl prosazen systém, který reflektoval 
nejen počet obyvatel, ale také rozlohu, sí-
delní strukturu a vůbec specifický územní 
profil našeho kraje. Tomu dominuje kraj-
ské město, zároveň mu ale chybí další 
města kolem zhruba třiceti tisíc obyvatel. 
Výhodný algoritmus dělení daňových vý-
nosů zůstal v platnosti dodnes. 

Přišlo schodkové hospodaření
V letech 2009–2013 se však začala fi-
nanční situace povážlivě zhoršovat. Na 
konci roku 2013 činil stav na účtech už 
pouze 387 milionů korun; kraj od roku 
2009 s výjimkou roku 2011 vykazoval ne-
ustále schodkové hospodaření. Při tomto 

hodnocení nelze samozřejmě zapomínat 
na nutnost předfinancování evropských 
projektů i fakt, že probíhala ekonomická 
krize. Přesto se mi zdá, že nové levicové 
vedení kraje věnovalo hospodaření kraje 
mnohem menší pozornost. Rok 2008 byl 
pro náš region skutečně zlomový. Plzeň-
ský kraj byl v unikátní situaci finančně vel-
mi silného a nezadluženého kraje. A na 
to nová krajská garnitura ČSSD a KSČM 
začala spoléhat. Určitě si vybavíte vrace-
ní zdravotnických poplatků formou darů  
z rozpočtu kraje, různé propagační do-
tace a minimálně počáteční velkorysost  
v případě některých projektů. 

Zpátky do stability
Naštěstí se situace od roku 2014 zača-
la konsolidovat. Kraj sice začal využívat 
úvěrových prostředků, ale dokázal je  
v roce 2015 splatit. Od minulého roku se 
Česká republika dostala do růstové fáze 
ekonomického cyklu, což samozřejmě 
pomohlo i samosprávám. Kraj tedy v ro- 
ce 2015 vykázal zvýšení prostředků 
na svých bankovních účtech o 172,2 mi- 
lionů korun. Celkové saldo příjmů a vý- 
dajů po konsolidaci sice bylo 337,3 mi- 
lionů korun, ale část z tohoto přebytku  
byla v průběhu roku použita na splacení 
úvěru. Ke konci roku 2015 tak Plzeň-
ský kraj vykázal 804,7 milionů korun 
na svých účtech. Část z toho jsou sa-
mozřejmě účelově vázané prostředky 
státních dotací. Přesto větší díl zůstává  
k dispozici kraji. Stávající hejtman Plzeň-
ského kraje svou funkci obhajovat již  
nebude a věřme, že se tedy žádné závo- 
dy v čerpání těchto prostředků na konci 

volebního obdo- 
bí konat nebu- 
dou. Všichni ví- 
me, že tyto zá-
vody vedou jen 
k nesmyslnému 
vyhazování pe- 
něz za každou 
cenu. Zmiňova- 
né rezervy nejsou z pohledu celkového 
rozpočtu kraje až tak veliké, abychom 
je mohli rozpustit. Obnovení určité fi- 
nanční stability kraje v posledních dvou 
letech lze určitě přičíst stávajícímu 
hejtmanovi k dobru. Kraj však musí v dal- 
ších letech investovat daleko více na- 
příklad do svých silnic a zkrotit stále 
vysoké ztráty některých krajských ne- 
mocnic. Plzeňský kraj sice nemá až tak 
rozsáhlou síť těchto zařízení, ale do je-
jich financování se i z úrovně kraje musí 
vrátit větší přehlednost.

důležitá je budoucnost kraje
Nebude proto stačit, aby nové vedení kra-
je jen pasivně spravovalo krajskou kasu 
a spoléhalo se na dosavadní stabilitu  
v krajském hospodaření. Před novým ve-
dením kraje stojí úkoly, kterých je třeba 
se zhostit s odpovědností, jistou mírou 
odvahy a jasnou představou, kam smě-
řovat finanční prostředky, aby se kraj 
mohl mnohem lépe rozvíjet a prosperovat  
i v budoucnosti.

Ing. Vladislav Vilímec (ODS) 
zastupitel Plzeňského kraje, 

předseda Klubu krajských zastupitelů 
za ODS, člen Finančního výboru ZPK

setkání pod rokycanskou věží zpestří letos dožínky
Před rokem jsem vás v prázdninovém 
vydání zval na návštěvu k nám na Roky-
cansko, na řadu konkrétních míst vhod-
ných pro rekreaci, sport i odpočinek. Rok 
uplynul, začalo léto, oblíbené období, 
kdy si školáci užívají vytoužených prázd-
nin a dospělí zasloužených dovolených. 
Tentokrát vás zvu na jednu určitou, byť 
až poprázdninovou akci. Na tradiční 
rokycanské městské slavnosti, které se 
uskuteční 16. a 17. září 2016. 23. ročník 
„Setkání pod rokycanskou věží“ nabídne 
opět pestrou přehlídku hudebních, pě-
veckých i tanečních souborů na čtyřech 
scénách. Nebudou chybět domácí oblí-
bené kapely a skvělé folklórní soubory. 

Zajištěny budou i dětské atrakce a široká 
nabídka občerstvení. Hlavním pátečním 
hostem bude skupina Wohnout, která 
vystoupí před oblíbeným ohňostrojem. 
Sobotní program vyvrcholí skupinou 
Jelen. Sobota bude tentokrát doplněna 
o „Dožínky Plzeňského kraje“. Dopole-
dne bude ve znamení folklóru, odpole-
dne zpestří skupina Čechomor. Součástí 
dožínkových slavností bude dožínkový 
průvod či ocenění zemědělců a studentů 
zemědělských oborů působících v Pl-
zeňském kraji. O prázdninách to nejen 
na Rokycansku, ale v celém Plzeňském 
kraji bude žít hudebními koncerty a fes-
tivaly, slavnostmi, divadelními předsta-

veními, výstava-
mi či poutěmi. 
Určitě na někte-
ré z nich zavítej-
te. Jako každý 
rok se chystám 
navštívit řadu  
z těchto akcí, a to 
nejen na Roky-
cansku, a budu 
rád, když se někde potkáme. Ať na ces-
tách nebo doma, užijte si krásné léto!

Mgr. Jan Šašek (ODS)
zastupitel Plzeňského kraje, 

místostarosta města Rokycany



Veletrh
cestovního ruchu

Plzenského kraje ITEP
2016

...DETI VLADNOU ITEPU...

15. - 17. září 2016

TJ Lokomotiva Plzeň

--- nově ve 2 halách ---

KOMPLETNÍ TURISTICKÉ INFORMACE,

INTERAKTIVNÍ ZÁBAVA, HUDBA,

OCHUTNÁVKY, HRY PRO DĚTI...

www.itep-plzen.cz 


